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Újabb TOP Pluszos pályázatok beadásáról döntött decemberi ülésén Salgótarján önkormányzatának közgyűlése, melyek egyaránt érintik 
a város déli, északi és központi településrészeit is. Tudósításunk a 3. oldalon.

A Dornyay Béla Múzeum, a Magyar 
Nemzeti Levéltár Nógrád Vármegyei 
Levéltárával együttműködve 2023-ban 
is meghirdette a Nagy Iván Honismere- 
ti Pályázatot, melyen négy kategóriá- 
ban hirdettek győzteseket.  

A városháza dr. Förster Kálmán termé-
ben decemberben ünnepélyes keretek 
között adták át a „Salgótarján Város  
Jó tanuló – Jó sportolója” elismerése- 
ket, melyeket a 2022/2023-as telje- 
sítményük alapján ítéltek oda a diá-
koknak. Beszámolónk és a díjazottak 
névsora a 6. oldalon.

Átadták a Nagy 
Iván pályázat díjait

Fontos beruházásokról döntött az önkormányzat

Január végéig látogatható

a Fő téri jégpálya
Átadták a jó tanuló,
jó sportoló díjakat

2021-ben nagy népszerű-
ségnek örvendett a város 
Fő terén a műjégpálya, mely 
a 2022. évi „szünet” után 
2023 novemberében újra 
megnyitott, és egészen január végéig várja 
a korizás szerelmeseit.  Cikkünk a 10. oldalon.

A TOP-os pályázat keretében megvalósuló projekt 2023 végén 
lezárult, az önkormányzat saját forrásából megvalósuló munká- 
latok, illetve bizonyos garanciális javítások azonban még zajla-
nak. A szükséges engedélyek kiváltása is időt vesz igénybe, így 
várhatóan 2024 első negyedévében nyitja meg kapuit és fogad-
hat újra vásárlókat a felújított vásárcsarnok. Írásunk a 2. oldalon.

2024 első negyedévében
nyithat újra a vásárcsarnok

TOP-mérleg: több mint harminc 
fejlesztés városszerte

Hatalmas fejlesztést tervez az önkormányzat a Tóstrandon és környékén is, hogy tovább erősítse rekreációs szerepét a város összes lakója számára. 
Felvételünkön a beruházás látványterve.

2023 végén hivatalosan is véget ért a 2014-2020 közötti uniós 
pénzügyi ciklus. Bár elsőre furcsa lehet, hogy az elvileg 2020-ig tartó 
pályázati időszak zárása 2023 végén történik, ám ez megszokott do- 
log az Európai Unió pályázati rendszerében. Ezért ez a dátum jó alka-
lom arra, hogy visszatekintsünk: mennyi beruházást valósított meg 
Salgótarján önkormányzata a TOP keretében. Írásunk a 4-5. oldalon.
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December közepén megtartották a „Vásár-
csarnok és piac felújítása Salgótarjánban” 
című, TOP-6.3.2-16-ST-2018-00001 azono-
sítószámú TOP-os projekt záróeseményét. 
Ekkor már javában zajlott a műszaki átadás- 
átvétel folyamata, az év végéig pedig le 
is zárult az uniós pályázati forrással érin- 
tett beruházás.

A záróeseményen Parádi-Ózsvárth Vivien, 
a Városfejlesztési Iroda vezetője, majd Fe- 
kete Zsolt polgármester részéről is elhang-
zott: a covid, a műszaki tervezésénél előre 

nem látható és csak a bontási munkálatok 
során kiderült problémák, illetve a bürok-
ratikus folyamatok voltak elsősorban azok, 
amelyek miatt ennyire elhúzódott a kivi-
telezés, hiszen minden egyes módosítást 
külön engedélyeztetni kellett az illetékes 
hatóságokkal, amik több hónapot, vagy 
még annál is több időt vettek igénybe, és 
addig az érintett munkákat nem is lehetett 
végezni. Ezeken túl a magánkézben lévő 
üzlethelyiségek kapcsán is időigényes volt 
az egyeztetés a tulajdonosokkal.

A beruházás keretében megvalósult az  
1977-ben épült, az elmúlt közel fél évszázad- 
ban már igencsak rossz állapotúvá vált vá- 
sárcsarnok komplex energetikai felújítása: ki- 
cserélték a nyílászárókat, teljes szigetelést 
kapott a falazat tartószerkezete, felújították a 
tetőt. Mindezek jelentős energia-megtakarítást 
eredményeznek majd az üzemeltetés során.

A szellőztető- és fűtési rendszer felújítá-
sának köszönhetően télen is biztosított lett 
a temperáló fűtés. Korszerűsítették az elekt-
romos rendszert és új mosdók is épültek.  
A piacot akadálymentesítették, és térkőbur-
kolatot kapott a főbejárat előtti, illetve a 
belső udvar, valamint új növényekkel zöldí-
tik a környéket. Felújították a vásárcsarnok 
járófelületét és új árusító asztalok kerültek 
az épületbe.

A rendezvényen megjelenteket elsőként dr. 
Tordai Péter, az NKIK elnöke köszöntötte, 
majd dr. Parragh László, a Magyar Kereske- 
delmi és Iparkamara (MKIK) elnöke a ma- 
gyar gazdaság versenyképességének alaku-
lásáról, 2024 kihívásairól tartott előadást.
A mesterjelöltek eskütétele után fodrász szak-

mában Baranyi Beatrix, Horváth Zoltán, Kocza 
Flóra, Molnár Éva, Oláh Krisztián, Schneiker 
Károlyné, Schneiker Lilla, Szabó Viktória és 
Soltész Bernadett vette át mesterlevelét.

Festő, mázoló és tapétázó szakmában mes- 
terré avatták Bogdány Zsoltot, Tokodi Viktort 
és Végh Gábort, kézápoló és körömkozmeti-

kus szakmában pedig Baranyi Anitát, Dienes 
Mónikát, Ghebali Kenzát és Hutyán-Magos 
Nórát.

Aranykoszorús mester elismerést vehetett 
át dr. Lipták Ferencné kozmetikus, Szarvas 
Sándorné fodrász, Határ István autószerelő 
és Tibay Gábor szobafestő.

A Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórházat 
január elsejétől megbízott főigazgatóként 
dr. Laczkó Tamás vezeti. A nyugdíjba vo- 
nuló dr. Szabó Géza eddigi pályafutása el- 
ismeréseként Batthyány-Strattmann László- 
díjat vehetett át.

Mint ismert, az év végével felmentette po- 
zíciójukból a Belügyminisztérium azokat a 
kórházigazgatókat, akik már betöltötték a 
nyugdíjkorhatárt. Közöttük volt a salgótar-
jáni Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórház 
vezetője, dr. Szabó Géza is. 

A nyugállományba vonuló kórházigazga-
tók eddigi munkáját Batthyány-Strattmann 
László, illetve Pro Sanitate állami díjakkal 
ismerte el Pintér Sándor belügyminiszter. Dr. 
Szabó Géza Batthyány-Strattmann László- 
díja vehetett át a leköszönő kórházigazga-
tók számára rendezett ünnepségen. 

Dr. Szabó Géza 1995-től a balassagyarmati 
kórház igazgatója volt, a salgótarjáni megyei 
kórházat 2021-től vezette 2023. december 31-i 

nyugdíjba vonulásáig. A salgótarjáni Nóg- 
rád Vármegyei Szent Lázár Kórházat január 
elsejétől megbízott főigazgatóként dr. Laczkó 

Tamás irányítja, aki eddig az intézmény stra-
tégiai igazgatója volt, valamint dr. Szabó Géza 
általános helyetteseként tevékenykedett.

2024 első negyedévében nyithat
újra a vásárcsarnok 

Mestereket avatott az iparkamara

Nyugdíjba vonult a salgótarjáni kórház főigazgatója

Három szakmában összesen tizenhat mesterlevelet adtak át december 4-én a salgótarjáni Megyeháza dísztermében a Nógrád Vármegyei 
Kereskedelmi és Iparkamara (NKIK) mesteravató ünnepségén. Aranykoszorús mester kitüntető címet vehetett át négy, a szakmáját legalább 
harminc éve magas szinten gyakorló, elismert mester.   

A TOP-os pályázat keretében megvalósuló projekt 2023 végén lezárult, az önkormányzat 
saját forrásából megvalósuló munkálatok, illetve bizonyos garanciális javítások azonban 
még zajlanak, és a szükséges engedélyek kiváltása is időt vesz igénybe, így várhatóan  
2024 első negyedévében nyitja meg kapuit és fogadhat újra vásárlókat a felújított vásár-
csarnok.  
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Újabb TOP Pluszos pályázatok beadásáról 
döntött decemberi ülésén Salgótarján ön- 
kormányzatának közgyűlése, melyek egya-
ránt érintik a város déli, északi és központi 
településrészeit is.   

Hatalmas fejlesztést tervez az önkormány-
zat a Tóstrandon és környékén, hogy tovább 
erősítse rekreációs szerepét a város összes 
lakója számára, hiszen a tó környékére nem 
csak a Besztercéről, hanem Salgótarján más 
pontjairól is rengetegen járnak kikapcsolód- 
ni. A tervezett beruházás során nem csak a 
meglévő funkciókat tartják meg és fejlesz-
tik, hanem újakkal is bővítik.

A beruházás kiemelten érinti a zöldterü- 
leteket: tovább növelik a növényzet sokszí- 
nűségét, de rendezik a tó partvonalát, a táj- 
idegen formákat, a régi strand betonelemeit 
elbontják, helyükre stégek kerülnek. A tó 
északi részén tovább bővülnek a szolgál- 

tatások büfével, nyilvános mosdókkal, va- 
lamint csónak és vízibicikli kölcsönzővel, il- 
letve utóbbiakat kiszolgáló stégekkel, de 
felújítják a meglévő játszóteret és a bográ-
csozók környékét is. 

Felújítják a tavat körbe ölelő sétányt szórt, 
helyenként térköves burkolattal és egy bőví-
tett útvonalon a futókör is megújul, hogy az 
ideálisabb legyen a sportolók számára. Ahol 
szükséges, ott korszerűsítik a közvilágítást is. 
Hogy erősödjön a közösségi funkció, új utca- 
bútorok kerülnek ki a tó köré, ahová egy pa- 
lóc tematikát követő városi tanösvényt is 
terveztek.

 
Fejlesztések a Vásártéren és 

a Rokkanton

Megújulnak a Vásártér és a Rokkant-telep 
közkedvelt zöldterületei és közterületei: ösz- 
szesen 7 helyszínt érint majd a fejlesztés, 

melyek felújításával a helyben élők mellett 
a Belváros egyéb területein lakók is új zöld-
területekhez, közösségi kültéri pontokhoz 
juthatnak, pótolva ezzel a városközpontban 
hiányzó egybefüggő zöldterületeket, zöldte-
rületi funkciókat.

A projekt által érintett területek mind-
egyike lakóházakkal körbevett zöldterület, 
ahol található játszótér, sportpálya, padok, 
sétányok és pihenőterületek. A tervezett re- 
habilitációs megújítás célja, hogy miközben 
megmaradnak a funkciók, újak is jöjjenek 
létre, és kisebb-nagyobb új közösségi pon- 
tok, terek is kialakuljanak. A projektben töb- 
bek között megújul a Szerpentin úti Derko- 
vits-szobor környezete, a vásártéri nagy 
játszótér, a volt KRESZ-park, valamint a ren-
dőrkapitányság és a vármegyeháza közötti 
zöldterület is.

Végre lehet központja 
a Gorkij-lakótelepnek

A Gorkijt érintő fejlesztés városrészi közpon-
tot alakít ki: a lakótelep jelenlegi felépítése 
miatt ugyan nem rendelkezik nagyobb köz-
ponti területtel, de az idők során a lakossági 
kihasználtság okán a COOP áruház környéke 
– ideértve a Gerelyes Endre Művelődési Há- 
zat és a Gorkij krt. 72. melletti zöldterüle-
tet – mégis egyfajta központtá vált.  Ezt a 
szerepet erősítik meg infrastrukturális fej- 
lesztésekkel. 

A projektben teljesen megújítják a Gere- 
lyes Művelődési Ház kertjét, amely új funk- 
ciókat is kap, így még alkalmasabb lesz kö- 
zösségi használatra. Megújulnak a környék 
zöldterületei, növényfelületei, járdái és több 
új közösségi területet is létrehoznak utca- 
bútorokkal, játszóeszközökkel. A COOP mel- 
lett pedig egy kisebb parkot is kialakítanak, 
amelyet a településrész történetét feldol- 
gozó városi tanösvény is színesít majd. Fon-
tos kiemelni, hogy a COOP előtti területek 
az áruház tulajdonában vannak, így annak 
fejlesztése a magántulajdonossal való egyez- 
tetésektől függ. 

Útfelújítást célzó pályázatokról 
is döntöttek

Egy nagyszabású projekt keretében teljes- 
körűen felújítják a piac mellett futó nagy 
forgalmú, és már igencsak leromlott álla- 
potú két utcát: a Zemlinszky út és az Ady 
Endre út nem csak új burkolatot kap majd, 
hanem kicserélik az ottani vízvezetékeket 
és korszerűsítik a közvilágítást is. A fej-
lesztés érinti a zöldterületeket és rendezi 
a környék parkolási helyzetét is, amelynek 
köszönhetően új parkolók is létesülnek. 
Egyes parkolók és járdaszakaszok azonban 
magántulajdonban vannak, így ezek felújí-
tása a tulajdonosokkal való egyeztetésektől 
is függ.

Fontos beruházások a Tóstrandon, 
a Vásártéren, a Rokkanton és a Gorkijon

Fotóinkon a Tóstrandra tervezett beruházás látványtervei láthatók
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2023 végén hivatalosan is véget ért a 2014-
2020 közötti uniós pénzügyi ciklus. Bár 
elsőre furcsa lehet, hogy az elvileg 2020-ig 
tartó pályázati időszak zárása 2023 végén 
történik, ám ez megszokott dolog az Euró-
pai Unió pályázati rendszerében. Éppen 
ezért ez a dátum jó alkalom arra, hogy  
mostani lapszámunkban visszatekintsünk  
és megnézzük: mennyi projektet, beruhá- 
zást valósított meg Salgótarján önkormány- 
zata ebben az időszakban a Terület- és Tele-
pülésfejlesztési Operatív Program, vagyis a 
TOP keretében.

Kezdjük talán a legfontosabbal, hiszen gyer- 
mekeink, unokáink jelentik a jövőt, az ő 
komfortjuk mindennél fontosabb: az elmúlt 
években Salgótarján önkormányzata uniós, 
valamint saját források segítségével a város 
összes óvodáját teljesen vagy részben fel-
újította. A TOP keretében teljesen megújult 
a Mackóvár Központi Óvoda, a Gyermekkert 
Tagóvoda, a Vadvirág Tagóvoda, a Baglyasi 
Tagóvoda, a Hétszínvirág Tagóvoda, a Pity-
pang Tagóvoda és a Szivárvány Tagóvoda. 
Emellett szintén TOP-os forrás keretében 
cserélték ki a Körúti Tagóvoda nyílászáróit, 
míg a Nyitnikék Tagóvodán és az Aprófalva 
Tagóvodán önkormányzati forrásból végez-
tek felújítási munkálatokat.

A nagyszabású óvodafelújításokkal ösz- 
szefüggésben, de külön projektként pedig 
két minibölcsődével is gazdagodott Salgó- 
tarján: egyet a Mackóvár Központi Óvodá- 
ban, egyet pedig a Beszterce-lakótelepi Gyer- 
mekkert Tagóvodában alakítottak ki. Mind- 
eközben eszközfejlesztés zajlott a Százszor-
szép Bölcsődében is. 

Bár korábban voltak, akik támadták, az 
idő mégis igazolta, hogy igenis volt igény 
az egykori Építők-pálya helyén megépült 
játszóházra, amely Nógrád megye első ilyen 
jellegű szolgáltatásaként indult el néhány 
éve, és azóta is töretlen népszerűségnek 
örvend a gyermekek és a családok körében. 
Ahogy a gyermekek szórakozását szolgálják 
a játszóterek is, hiszen TOP-os, valamint 
saját forrásokból néhány éve a város törté-
netének legnagyobb játszótér felújítási és 
építési programját valósította meg az önkor-
mányzat, mely érintett szinte valamennyi 
városrészt, és amelynek köszönhetően a 
Pécskő úton létrejött egy 21. századi inter-
aktív oktató játékkal kibővített játszótér is. 

Rendelők, utak újultak meg

Salgótarján önkormányzatának kiemelten 
fontos az egészségügyi alapellátás fejlesz- 
tése, így a lehetőségekhez mérten igyeke- 
zett az elmúlt években is ilyen jellegű be- 
ruházásokat megvalósítani. A TOP keretében 
Zagyvapálfalván egy több háziorvosi, házi 
gyermekorvosi és védőnői körzetet magába 

foglaló modern Egészségcentrumot ala-
kítottak ki az Arany János Iskola egykori, 
régóta használaton kívüli épületében. 

Egy szintén több körzetet felölelő, kor- 
szerű egészségközpont kezdte meg a közel- 
múltban működését az Acélgyári úton is, 
míg korábban a Vásártéren alakítottak ki új, 
modern rendelőt, ahol két fogászati körzet, 
közte a fogászati ügyelet is helyet kapott 
korszerű, 21. századi orvostechnikai esz-
közállománnyal. 

A szociális ellátások terén komoly előrelé-
pés volt, hogy egy használaton kívüli épület 
felújításával a városban végre biztosított 
lett a pszichiátriai- és a szenvedélybetegek 
nappali ellátásának feltételrendszere.

Több jelentős útfelújítás is történt a TOP-os 
forrásoknak köszönhetően, ráadásul ezeknek  

a többsége Zagyvapálfalvát érintette: teljes-
körűen megújult a Csokonai út és a Sugár út, 
valamint az ipari park útja. Ez azt jelenti, hogy 
nem csak a burkolat lett új, hanem többek 
között a közműveket is rendezték az érintett 
területen, a járdák is megújultak, illetve ahol 
szükséges volt, ott újak is épültek. Megtörtént 
a Nagymező út és a Kálmán Imre út közötti 
terület vízrendezése, így a gyakori elöntések 
megszűntek. Mindezeken túl Baglyasalján a 
városrész főútjának számító Petőfi út legrosz-
szabb szakasza is megújult. 

Megépült a Salgótarjánt átszelő észak-
déli kerékpárút IV. üteme is, mely egyszerre 
szolgál közlekedési és turisztikai célokat, és 
amelynek köszönhetően biztonságosan ke- 
resztülbiciklizhető a város a déli iparterü-
lettől kezdve egészen a Beszterce végén ta- 

TOP-mérleg: több mint harminc 
fejlesztés városszerte

A teljeskörűen felújított Sugár út

Több évtizedes várakozás után megújult a Beszterce tér a lakótelep lakóinak nagy örömére

Megnyitása óta nagy népszerűségnek örvend Nógrád megye első játszóháza
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lálható Tarjáni Gyermektáborig. És ha már 
gyermektábor: a TOP keretében ez a turisz-
tikai szempontból fontos városi létesítmény 
is jelentős energetikai felújításon esett át. 
TOP-os források segítségével újult meg az 
eresztvényi Madárpark is, ezen projekt ke- 
retében vásárolta meg az önkormányzat a 
kicsik és nagyok által is kedvelt gumikerekű 
kisvonatot. 

A városképet is javították 
a beruházások

Több évtizednyi várakozás után TOP-os for-
rások segítségével a jelenlegi önkormányzat 
újította fel a Beszterce teret, valamint ko- 
molyabb korszerűsítésen esett át két perem-
kerületben található kulturális-közösségi lé- 
tesítmény is: Zagyvarónán a Bátki József Kö- 
zösségi Ház, Zagyvapálfalván pedig a Ge- 
relyes Endre Művelődési Ház. Jelentős ener-
getikai és külső felújításon esett át az elmúlt 
években a Balassi Bálint Könyvtár is.
Nem csak az ott élő hátrányos helyzetű 

lakók szempontjából, hanem Salgótarján 
városképe miatt is fontos, hogy a megyeszék- 
hely elhanyagolt területein városrehabilitá-
ciós projektek valósuljanak meg. Emiatt volt 
fontos a Salgó úti, valamint a Forgách-telepi 
városrehabilitáció is, melyek során az ottani 
önkormányzati bérlakások újultak meg, így a 
leromlott épületek helyén ma már kulturált 
lakások és közösségi terek sorakoznak. 

Az előző év végén lezárult a vásárcsarnok 
és piac felújításának uniós források által 
érintett projektje is, ám az önkormányzati 
finanszírozású munkálatok még zajlanak. 
Ezt a beruházást sajnos számos tényező 
hátráltatta, erről bővebben az 5. oldalon 
található cikkünkben olvashatnak. Várha-
tóan 2024 első negyedévében vehetik újra 
birtokba a vásárcsarnokot a vásárlók.

 
Jön a folytatás: a TOP Plusz

Miközben 2023-ban ért végére a 2014-
2020-as TOP-os pályázati időszak, ezzel 
párhuzamosan elkezdődött a 2021-2027-es 

TOP Pluszos pályázati éra: Salgótarján ön- 
kormányzata pedig az elsők között készült 
el minden szükséges stratégiai-tervezési do- 
kumentummal, valamint folyamatosan zaj- 
lanak az előkészítési munkák, hogy amint 
megnyílik egy-egy felhívás, szinte azonnal 
pályázni tudjon ezekre a forrásokra. 

Lapunk hasábjain is folyamatosan beszá- 
molunk azokról a fejlesztésekről, amelyek- 
ről már döntött az önkormányzat. E lapszá-
munkban is olvashatnak több ilyenről az 3. 
oldalon. 

Fontos azonban tudni, hogy a kormány 
és az Európai Bizottság közötti vitás kér- 
dések miatt hosszú időn keresztül nem vol- 
tak TOP Pluszos kiírások a „Fenntartható 
Városfejlesztés” keretében tervező nagyobb 
városok, így Salgótarján számára. Később 
első körben pedig csak a „Fenntartható 
energiahatékonyság” című pályázati felhívás 
jelent meg, melynek keretében azóta Sal- 
gótarján önkormányzatának három terve- 
zett projektje is pozitív elbírálásban része- 
sült: így megtörténhet a Városi Sport- 
csarnok, a Táncház, valamint a Salgótarján 
és Térsége Egészségügyi-Szociális Központ- 
ja energetikai korszerűsítése. Időközben a 
projektek megvalósításához szükséges for- 
rás is megérkezett az önkormányzathoz, így 
a tervezés, az engedélyezés és a közbeszer-
zés után ütemezetten azok kivitelezése 
következik. Sőt: a Táncház esetében már el 
is kezdődött.

Ezeken túl az újabb és újabb felhívások 
megjelenésével az alábbi beruházásokról, 
fejlesztésekről döntött már Salgótarján ön- 
kormányzatának közgyűlése az utóbbi hó- 
napokban: megújulhat a somoskői vár kör- 
nyéke és a somoskői kultúrház; Eresztvény- 
ben újabb turisztikai fejlesztések lesznek 
a Dornyay Ház, valamint a Látogatóköz- 
pont környékén és a közkedvelt Madárpark 
is tovább bővül; új fogorvosi rendelőt ala- 
kítanak ki Zagyvapálfalván, új orvosi ren- 
delőket a Nyugati városrészben és a besz- 
tercei rendelőket is felújítják. Bár a TOP-os 
időszakban egy nyílászárócsere már érin-
tette a Körúti Tagóvodát, most teljesen 
megújulhat a kemerovói ovi. Korszerűsítik a 
Mackóvár Központi Óvoda és a Gagarin Ál- 
talános Iskola udvarát. Megújul a Baglyasi 
út, a Zemlinszky út és az Ady Endre út; 
továbbá jelentős fejlesztések lesznek a 
Tóstrandon a tónál és környékén, a Gorkij-, 
a Kemerovó-, a Vásártér- és a Rokkant-telep 
közterületein. 

Megújult a Balassi Bálint Könyvtár is

Az új Zagyvapálfalvai Egészségcentrum több háziorvosi, házi gyermekorvosi és védőnői körzetnek 
lett otthona

A Mackóvár ovi nem csak megújult, de benne egy minibölcsődét is kialakított az önkormányzat

Szinte a város összes játszótere megújult, 
köztük a Pécskő úti nagy játszótér is
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A városháza dr. Förster Kálmán termében 
decemberben ünnepélyes keretek között ad- 
ták át a „Salgótarján Város Jó tanuló – Jó 
sportolója” elismeréseket, melyeket a 2022/ 
2023-as teljesítményük alapján ítéltek oda 
a diákoknak.

Dr. Dániel Zoltán alpolgármester köszöntő-
jében a tehetség és a szorgalom fontosságát 
hangsúlyozta, megköszönve a szülők és az 
edzők munkáját, és kitartást kívánt a további 
tanulmányokhoz és sportoláshoz.

A 41. alkalommal meghirdetett pályáza-
ton 20 diák felelt meg a díj kritériumainak, 
közülük 6-an általános iskolások, 14-en kö- 
zépiskolások. A legeredményesebb tanintéz- 
ménynek ezúttal a Bolyai bizonyult 12 dí- 
jazott tanulójával.

A díjazott diákok
•  Beszterce-lakótelepi Tagiskola: Kiss János 

Csongor (atlétika).
•  Kodály Zoltán Tagiskola: Czikora Márta 

(cselgáncs).-
•  SÁI Székhelyintézmény: Bakos Panna (sport- 

lövészet), Kecskés Borka (karate), Tóth 
Nóra (triatlon), Virág Iringó (sportlövészet).

•  Bolyai János Gimnázium: Alb Zalán (tájé-
kozódási futás), Czímer Dávid (atlétika), 
Kiss Kamilla Vanda (versenytánc), Mag 
Fruzsina (tájékozódási futás), Mag Viktória 
(tájékozódási futás), Marosszéky Péter Ta- 
más (tájékozódási futás), Nagy Boldizsár 
(atlétika), Mester Soma (atlétika), Nagy 
Szilvia (tájékozódási futás), Porok Hanna 
(versenytánc), Tóth Barbara (triatlon), Ve- 
rebélyi Attila (tájékozódási futás).

•  Madách Imre Gimnázium: Bali Emese 
(labdarúgás).

•  Táncsics Mihály Technikum: Tóth Alíz 
Alexandra (teke).

28. alkalommal ismerték el az utánpót- 
lássportban tevékenykedő edzők, testneve- 
lők, sportvezetők munkáját.
Ezúttal öt szakembert díjaztak.
•  Czene Zsuzsanna (a Kodály tagiskola test- 

nevelője),
•  Dániel Péter (kosárlabda edző),
•  Józsa Barnabás (karate edző, a Palóc Karate 

Szövetség elnöke),
•  Patai József (a Salgótarjáni Tehetséggon-

dozó és Sport Egyesület vezetője),
•  Pálfalvai Zoltán (a Bolyai igazgatója, test-

nevelője, atlétaedző). 

A Salgótarjáni Bolyai János Gimnázium a 
középiskolák között a 69. legjobb az ország-
ban, míg a Táncsics Mihály Technikum a 96. 
lett a technikumok országos rangsorában.

A HVG hagyományos középiskolai TOP100-as 
rangsorára ezúttal is csak a Salgótarjáni 
Bolyai János Gimnázium került fel egész 
Nógrád megyéből. A salgótarjáni iskola a 
tavalyi helyezéséhez képest egyet előre lép- 
ve a 69. helyen végzett az országos össze-
vetésben, ha csak a vidéki középiskolákat 
nézzük, akkor a 39. helyen, míg a két tany-
nyelvű középiskolák külön rangsorában a 
14. helyen áll. 

A rangsort a 10. évfolyamosok kompeten- 
ciaméréseinek eredményei, a meghatározott 
érettségi eredmények és a felsőoktatási fel-
vételi pontok alapján állítják össze. A Bolyai 

kiváló helyezéséhez az érettségi eredmények, 
azon belül is elsősorban a nyelvi érettségi 
eredmények járulnak hozzá, amelyek alap-
ján az ország 20. legjobb középiskolája a 
Bolyai. 

A technikumok TOP100-as rangsorát az 
Innovatív Képzéstámogató Központ állította 
össze, melyre ismét felkerült a Nógrád Vár- 
megyei Szakképzési Centrum Táncsics Mi- 
hály Technikuma is, méghozzá a 96. helyen.

Átadták a jó tanuló, jó sportoló díjakat

TOP 100-as iskola a Bolyai és a Táncsics is
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A hagyományoknak megfelelően advent 
alkalmából idén is ünnepi díszbe öltözött a 
belváros. A Fő téren – a „Józsi” előtt – négy 
hétvégén keresztül varázslatos adventi prog- 
ramokkal, a szeretet erejével várták a város-
lakókat.

Szombatonként az adventi gyertyák meg- 
gyújtására került sor a helyi felekezeti kö- 
zösségek vezetésével, de egyik alkalommal 
sem hiányoztak a zenei előadások, ünnepi 
műsorok. 

A hagyományoknak megfelelően az első 
adventi gyertya meggyújtásakor adta át 
Fekete Zsolt, Salgótarján polgármestere a 
mindenki karácsonyfáját a Fő téren.

A programok mellett karácsonyi vásár, a 
Jégvarázs műjégpálya és gyönyörű ünnepi 
dekoráció tette teljessé a karácsonyvárás 
időszakának meghitt hangulatát.

Felejthetetlen adventi hétvégék a szeretet erejével
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Az 1956-os sortűz áldozataira emlékeztek 
Salgótarjánban december 8-án, a tragédia 
helyszínén, a December 8. téren, az egykori 
Vásártéren.

A December 8. teret 2018-ban nyilvánította 
történelmi emlékhellyé a kormány a Nemzeti 
Emlékhely és Kegyeleti Bizottság javaslatára, 
a város önkormányzata és a Pofosz országos 
elnöksége kezdeményezésére.

A városi gyásznapon dr. Huszár Máté úgy 
fogalmazott: 1956 őszének magyar forradal- 
ma megalapozta a reményt, hogy létrehoz- 
ható a demokratikus társadalmi rend, azon- 
ban a nemes ügyért folytatott küzdelem 
jelentős áldozatvállalást, sok esetben már-
tíromságot követelt.

Bodó Mónika, a Pofosz Nógrád Vármegyei 
Szervezetének elnöke beszédében emlékezett 
arra, hogy a gyárak, bányák, üzemek egy em- 
berként fogtak össze két munkás kiszaba-
dításáért, és amikor délelőtt 11 óra körül 
összegyűlt a tömeg a mai December 8. téren, 
három páncélosautó elzárta az utat, majd a 
katonák két sortüzet adtak le. A megemlé-
kezésen a Bányász-Kohász Fúvószenekar és 
a Zenthe Ferenc Színház művészei is közre- 
működtek. Kónya Anna, a Táncsics Mihály 
Technikum diákja az erre az alkalomra írt sa- 
ját versét adta elő. A program végén a részt- 
vevők elhelyezték az emlékezés koszorúit.

Életének 89. évében, 2024. január 7-én 
elhunyt dr. Finta József építész, akinek 
meghatározó szerepe volt a mai salgó-
tarjáni belváros építészeti arculatának 
formálásában.

Dr. Finta József 1935. február 12-én szü - 
letett Kolozsváron. Diplomáját az Építő- 
ipari Közlekedési Műszaki Egyetem Épí- 
tész Karán szerezte meg 1958-ban. Építé- 
szi munkásságát 1958-ban a LAKÓTERV- 
ben kezdte, ahol közel harminchat évig 
dolgozott. 1994-ben alapította meg sa- 
ját stúdióját, a Finta és Társai Építész 
Stúdiót, amit egészen a közelmúltig ve- 
zetett. Elméleti munkássága is jelentős 
volt, több könyve jelent meg és számos 
tanulmányát közölték hazai és külföldi 
szaklapokban. Kiemelkedő műszaki köz- 
életi pályafutását jelzi, hogy a Magyar 

Tudományos Akadémia rendes tagja, 
valamint a Magyar Művészeti Akadémia 
alapító tagja volt.

Dr. Finta Józsefet az elmúlt 60 év 
magyar építészetének egyik legjelentő- 
sebb alkotójaként tartják számon. Sal-
gótarjánban az ő tervei alapján épült 
fel − többek között − a Balassi Bálint 
Könyvtár, a Pécskő Üzletház, valamint a 
Csillagházak épületegyüttese.

Sikeres építészeti pályafutása meg- 
hozta az elismerések sorozatát. Munkás- 
ságáért átvehette a Kossuth-, Ybl Miklós-, 
Steidl Imre- és Prima Primissima díjat, 
valamint a Magyar Érdemrend középke- 
resztjét. Budapest, Salgótarján és Bel- 
város-Lipótváros pedig díszpolgárává vá- 
lasztotta.

A család tagjai, a rokonok, a barátok, a 
pályatársak gyászában és mély fájdalmá- 
ban osztozva, az önkormányzat búcsúzik 
Finta Józseftől. Emlékét tisztelettel és 
kegyelettel megőrizzük!

Megemlékezés a városi gyásznapon

Elhunyt dr. Finta József építész, Salgótarján díszpolgára

Salgótarján ma – Közéleti havilap. ISSN 3004-0752  Kiadja: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata. Felelős kiadó:  
Fekete Zsolt polgármester. Szerkeszti: REMEK Kft. Szerkesztőség: 3100 Salgótarján, Fő tér 5. E-mail: ma@salgotarjan.hu. 
Lapunk MTI-hírfelhasználó. Nyomdai munkálatok: EDS Zrínyi Zrt. Meg nem rendelt kéziratokat nem őrzünk meg és nem 
küldünk vissza. Készült: 19 000 példányban.
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Salgótarjánban régi hagyomány, hogy a 
karácsony közeledtével műsorral kedves-
kednek a város szépkorú lakóinak.

„A város önkormányzata mindig kiemelt figyel-
met fordít a szépkorúakra, és fontosnak tartja, 
hogy rendezvényekkel is kedveskedjen nekik” 
– mondta ünnepi köszöntőjében Fekete 
Zsolt, a város polgármestere, szeretetteljes 
karácsonyt és boldog új évet kívánva a je- 
lenlévőknek.

A polgármester a legszebb korú hölgynek 
és férfinak kis meglepetéssel is kedveske-
dett.

Fekete Zsolt köszöntője után operettmű-
sort hallgathattak és nézhettek meg a József 
Attila Művelődési Központ nagytermében 
összegyűlt szépkorúak.

Szépkorúakat köszöntöttek a „Józsiban”

Rangos elismerésben részesült
a Zenthe színház műszaki vezetője

A Dornyay Béla Múzeum új tár- 
lata segítségével a látogatók a 
megyeszékhely iparmedencéjé- 
nek történetét ismerhetik majd 
meg. A projekt a Magyar Géniusz 
Program keretében, illetve annak 
támogatásával jöhet létre.

A kiállítás anyaga kifejezetten 
széles időszakot ölel fel, az ős- 
kortól egészen napjainkig tárja 
fel a téma részleteit az érdeklő-
dők előtt.

A tervek szerint 2024 első fe- 
lében ünnepélyes átadóval nyit- 
ják meg a tárlatot.

Új állandó 
kiállításra 
készül idén 
a múzeum

Sándor Dániel a színházi háttérszakmák leg-
jobbjainak járó Magyar Teátrum Díjat vehette át 
decemberben. 

A salgótarjáni Zenthe Ferenc Színház műszaki 
vezetője, Sándor Dániel is átvehette 2023-ban 
a Magyar Teátrum Díjat, mellyel a színházi hát- 
tér- és kiszolgálószakmák legjobbjait díjazza a 
Magyar Teátrumi Társaság. A díj – melyet 2010-
ben alapítottak azzal a céllal, hogy felhívják 
a figyelmet a kulisszák takarásában dolgozó 
színházi szakemberekre – a csapatmunka szim- 
bólumaként egy aranygolyót tartalmazó csap- 
ágyat formáz.

Sándor Dániel a Facebookon az elismerés 
kapcsán úgy fogalmazott: nem csak az ő érdeme 
„ez az egész”, hiszen szerinte akad itt egy olyan 
őrültekből álló csapat, ami sehol máshol nem 
található az országban.

„Büszke vagyok rá, hogy Salgótarjánba si- 
került elhoznunk ezt a kitüntetést, és nem kel- 

lett ezért elmennem más megyébe lakni, élni, 
dolgozni. Büszke vagyok arra, hogy a Zenthe 
tagja lehetek, és büszke, hogy ezzel a színész- és 
háttércsapattal dolgozhatok” – írta a szakember.

Sándor Dániel (balról az első) átveszi a rangos 
elismerést
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2021-ben nagy népszerűségnek örvendett a 
város Fő terén a műjégpálya, mely a 2022. 
évi „szünet” után 2023 novemberében újra 
megnyitott, és egészen január végéig várja 
a korizás szerelmeseit.

A Jégvarázs jégpálya kialakításában novem- 
ber közepétől szorgos kezek munkálkodtak, 
melyben nagy segítséget jelentettek a Költ- 
ségvetési Intézmények Gazdasági Szolgála-
tának munkatársai.

A nyitástól kezdve a József Attila Műve- 
lődési Központ a városi önkormányzattal és 
a Salgótarjáni Tankerületi Központtal együtt- 
működve tanítási időben ingyenes korcso- 
lyázási lehetőséget biztosít – a mindenna- 
pos testnevelés keretében – hétköznapokon 
8–14 óra között a város óvodásainak, álta- 
lános és középiskolásainak a korcsolyázásra.

Ha valakinek nincsen korcsolyája, annak 
sem kell bánkódnia. A József Attila Művelő- 
dési Központ bejárata mellett lévő Tourin-
form irodában van lehetőség a bérlésre.

Úgy tartja a mondás, hogy ajándékot öröm 
kapni, de még nagyobb öröm adni! Ennek 
szellemében indította el a József Attila Mű- 
velődési Központ az „Egy csomag szeretet” 
elnevezésű akcióját december 2-án, mely-
nek keretében ajándékcsomagot gyűjtöttek 
a rászoruló gyermekeknek, egyedül élő idős 
embereknek és menhelyi kutyáknak, macs-
káknak.

A Fő téri, december 2-án kezdődő adventi 
programok idején – négy alkalommal – a 
Karácsonyi Kapunál szombatonként 16 és 
18 óra között lehetett leadni a felajánláso-
kat. Amennyiben ezekben az időpontokban 
nem volt lehetőség erre, bármelyik nap este 
7 óráig a József Attila Művelődési Központ 
információs pultjánál megtehették ezt az 
adakozók.

A felhívásunkra elsőként a Salgótarjáni 
Összevont Óvoda és Bölcsőde ajándékai ér- 
keztek meg, 9 csomag került a gyűjtőpontra. 
Ezeket több magánszemély csomagja kö- 

vette, december 12-én pedig újabb megle- 
petés érkezett: a Kodály Tagiskolából egy 
osztály 19 csomagot vitt a rászorulók meg- 
segítésére. A diákok karácsonyi énekkel tet- 
ték felejthetetlenné az adományozás pilla-
natait.

98 ajándékcsomag gyűlt össze az „Egy cso-
mag szeretet” című adománygyűjtő akcióban. 
December 19-én a Salgótarján és Térsége 

Egészségügyi-Szociális Központ igazgatója, 
dr. Fényszarusy Zsuzsanna és kollégái vették 
át és szállították el a csomagokat, melyeket 
az intézmény adott át a rászorulóknak.

A menhelyi állatoknak összegyűlt száraz- 
és nedvestápokat a Mancs A Szívben Állat-
védő Egyesület négylábú, még gazdátlan kis 
kedvencei számára Balogh Katalin, a REMEK 
ügyvezető igazgatója adta át.

Január végéig látogatható a Fő téri jégpálya

Ajándékot gyűjtöttek a rászorulóknak
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